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Három Tisza-Maros szögi településen telkeket alakít ki az önkormányzat 

Növelni a lakosság számát 

A deszki Maros menti lakóparkban már közművesítik a telkeket Fotó: Karnok Csaba 

Három Tisza-Maros szögi te-
lepülésen telkek kialakítását 
kezdte el az önkormányzat . 
Deszken, Tiszaszigeten és Uj-
szentivánon is egy a cél, növelni 
a lakosság létszámát. Az új tel-
kek iránt elsősorban szegediek 
érdeklődnek. 

A Szegedhez közeli települések 
eladó telkeit elsősorban a megye-
székhelyen élők keresik. Az ér-
deklődést kihasználva Deszken, 
Tiszaszigeten és Újszentivánon 
telkeket hoz létre, illetve kialakí-
tásukat tervezi a községi önkor-
mányzat. 

A 43-as főút közelében, a desz-
ki Maros menti lakóparkban két 
ütemben, összesen 180 telket 
alakítanak ki. A Csalogány és a 
(akab Gyula utca folytatásaként 
előbb nyolcvan, majd további 
száz ingatlant értékesítenek. 

Jelenleg is tart a 750 és 1475 
négyzetméter alapterület közötti 
telkek közművesítése (víz, vil-
lany, gáz, kábeltelevízió, szilárd 
út). A szennyvízcsatorna-háló-
zatra pedig 2006. december végé-
ig kötik rá az ingatlanokat. Négy-
zetméterenként 5 ezer 200 forint 
plusz áfáért kínálják a lakóparki 
telkeket. 

Tiszaszigeten a sportpálya 
melletti volt legelőn tervezi az 
önkormányzat a több mint száz 
új telek kialakítását. Az új osz-
táson létesítendő utcákba is 
lesz majd közművesítés. Az át-
lagosan 800 négyzetméteres 
telkeket brut tó 2000-2500 fo-
rintért kínálják. 

A szigeti önkormányzattal 
október végétől köthet szerző-
dést az ú j ingatlanra a leendő 
tulajdonos. Ekkor a vételi ár fe-
lét kell befizetni. A 2005. má-
jusi birtokbaadástól számított 
három éven belül be kell építe-
ni a telkeket. 

Újszentivánon már a nyolc-
vanas években elkezdődött a 
telkek kialakítása. Legutóbb 
közel 120 új ingatlan talált 
gazdára a községben. A közmű-
vesített telkek négyzetméteré-
ért 1800-2000 forintot fizettek 
a tulajdonosok. 

Az ingatlanok többségén már 
elkezdték a lakóházak építését. 
Érdekesség, hogy míg 1993-ban 
egy ezer négyzetméteres ingat-
lant 230 ezer forintért kínáltak 
a faluban, addig napjainkban 
már 1 millió 800 ezret kérnek 
érte. 

K.T. 

Balogh: Dávid és Gémesi mérkőzzön 
A Magyar Demokrata Fórumonon (MDF) 
belüli feszültség a pártélet tisztulását ered-
ményezi - Balogh László, a Lakitelek mun-
kacsoport tagja, az MDF pénteken meg-
választott megyei elnöke szerint. 

- Az MDF országgyűlési frakciója Lakitelek 
munkacsoportjának tagjai arra szövetkeztek, 
hogy a párttagság egésze számára elfogadható 
politikai program szülessen - jelentette ki 
Balogh László szegedi országgyűlési képvise-
lő, a munkacsoport tagja, akit pénteken a 
megyei szervezet elnökévé választottak. Az 
európai parlamenti választást követő tiszt-
újítási folyamat eredménye az is, hogy a 

Csongrád megyei fórumosok a párt elnöké-
nek javasolták Dávid Ibolya mellett Gémesi 
Györgyöt is. Ez jelzi, hogy az itteni 
MDF-esek zöme azonosul a Lakitelek mun-
kacsoportot életre hívó elvekkel. Ennek lé-
nyege a párt demokratikus működésének kö-
vetelése, melynek egyik eleme a pártelnöki 
tisztre való többes jelölés. 

- 'Integrációra képes elnököt tudnék elfo-
gadni, aki összefogja és egy szintre hozza a 
párton belüli véleményeket - fogalmazott 
Balogh. Politikai szövetségeseivel egyetem-
ben a jobboldali és a konzervatív értékek 
megerősítését, a határon túli magyarság 
melletti elkötelezettség kinyilvánítását 

óhajtja, miközben azt hangsúlyozza: a poli-
tikai ellenfelek nem a fórumon és a jobbol-
dalon belül, hanem a kormányoldalon talál-
hatók. Ugyanakkor azt mondta: a szeptem-
ber 25-i választáson - szerinte - Dávid Ibo-
lya marad az MDF elnöke. 

- Nem forgácsolja szét a pártot a belső vi-
ták nyilvánosságra kerülése - vélekedett Ba-
logh, aki szerint a demokratikus működés 
hiányosságaira, az MDF-identitás problema-
tikus pontjaira mint felkiáltójel hívja föl a fi-
gyelmet a Lakitelek munkacsoport, mely a 
szeptemberi tisztújítással betölti küldetését, 
de kabinetté alakulva tovább dolgozhat. 

ú . i . 

Csak a termelők kaphatnak kormánytámogatást a Pick megvásárlásához 

Bábolna mégsem bábáskodhat 
Nem számíthat kormányzati 
segítségre az állami tulajdonú 
Bábolna Rt. a Pick közvetlen 
megvételéhez. Az ország legna-
gyobb agrártársaságának most 
saját privatizációjára kell kon-
centrálnia. 

Nem veheti meg kormányzati se-
gítséggel a Pick Szeged Rt.-t az ál-
lami tulajdonban lévő Bábolna Rt. 
egyszemélyes társaságaként létre-
hozott Bábolna Nemzeti Agrár-
holding Befektetési (BNAB) Rt. 
Németh Imre agrárminiszter a Vi-
lággazdaság című napilapnak el-
mondta, a szakminisztérium nem 
támogatja, hogy a BNAB a Pick 
megvételéhez állami garanciát, 
esetleg kamattámogatást kapjon. 

- Az elsődleges feladatot most 
Bábolna privatizációja, illetve a 
megmaradó vagyon működőké-
pességének fenntartása jelenti -
tette hozzá a miniszter. 

Mint lapunkban már többször 
is írtuk, az idén májusban nyil-
vánosság elé lépő társaságnak 
egyetlen célja volt: konzorciu-
mot szervezni, s vételi ajánlatot 
tenni a Pick Szeged Rt.-re. In-
dokként a szalámicég magyar tu-
lajdonban tartását jelölték meg. 

A t é t nagy : ez a n é g y b e t ű s m á r k a n é v Illusztráció: Schmidt Andrea 

- Nem államosítás, nem álla-
mi szerepvállalás, az EU ezt nem 
is engedi - hangsúlyozta még 
májusban a Bábolna Rt. elnöke, 
Velez Zoltán, aki szerint a jegy-
zett tőke 10 százalékáig nincs 
szükség az ÁPV Rt. „áldására", 
így a privatizáció előtt álló Bábol-
nának erről a cégalapításról sem 
kellett egyeztetni a vagyonkeze-
lővel. Azt természetesen elis-

merte, hogy nem mehetnek az 
állami akarat ellen, hiszen a kor-
mány garanciavállalása nélkül el 
sem juthat az agrárholding az 
ajánlattételig. Ez volt májusban, 
azóta viszont megszületett a kor-
mánydöntés a Bábolna privatizá-
ciójáról. 

- A magyar mezőgazdaság 
zászlóshajójaként emlegetett Bá-
bolna Rt. privatizációjáról szóló 

kormánydöntés nincs befolyás-
sal arra a szerveződésre, amely a 
Pick Szeged Rt. megvásárlását 
célozza annak érdekében, hogy a 
cég a magyar termelők tulajdo-
nába kerüljön - mondta lapunk 
érdeklődésére Velez Zoltán július 
közepén a privatizációról szóló 
kormánydöntést kommentálva. 

Bábolna egyébként akkorra 
már közel kétszáz szándéknyi-
latkozatot kapott a Pick termelő-
itől, beszállítóitól, amelyben az 
érintettek kijelentik, hogy szán-
dékukban áll a BNAB részvénye-
iből venni - Szeged város 5 + 5 
százalék tulajdonrészt kíván sze-
rezni - és a társaságnak tulajdo-
nosi kölcsönt adni, ha a Pick 
megvételére kormánygaranciát 
kap a társaság. 

Németh Imre szerint a tárca 
csak akkor támogatná a 
Pick-ügyletet, ha a BNAB-ben a 
gazdálkodók előzőleg többségi 
tulajdonhoz jutnak. A Világgaz-
daság értesülései szerint a bábol-
nai szerepvállalást ellenezte az 
MSZP agrártagozata is, ennek 
egyik illetékese a lapnak most 
úgy fogalmazott, hogy „a Bábol-
na-Pick-ügy leállt". 

KOVÁCS ANDRÁS 

Az Éden 
kiskertje 

NYILAS PETER 

Erősödve hömpölyög az új, „helyi érdekű " népvándorlás, amely-
nek résztveyői ti mind zsúfoltabb város kő- és betonkatlanából a 
külső övezet kiskertjei felé, vagy a település holdudvarához tarto-
zó falvakba tartanak. Az indokok többfélék, a magyarázat -
„Marx apánk" tudat-meghatározó létről szóló tanításának megfe-
lelően - a pénztárcában rejlik. 

Van, aki azért vándorol ki, mert szegény, és a kiskertben ol-
csóbb az élet: kisebb a rezsi, megterem a zöldség, elkapirgál a 
konyhai maradékon nevelt tyúk, valódi tejet ad a szomszéd tehe-
ne. Neki jó a földes utcában, drótkerítéssel körbevett vityilló, 
amelyet kevés pénzzel és sok leleménnyel, saját kezűleg télieslt, 
hulladék fával tüzel, biciklin hurcolja a konyhai gáztűzhelyhez 
való csere-gázpalackot, lába esős őszidőn sártengerben cuppog. 

Más meg azért költözik falura, mert kölcsönökkel együtt össze-
jön a családi házra való, a város közeli községből még könnyedén 
beautózik munkahelyére a részletre vett kocsival (a régit párszáz-
ezerért beszámították). így beteljesül a lelkében régóta dédelge-
tett vágy, s amikor a napi mókuskerékből szabadulva hazajut, s 
megáll a permetezésre váró, csipkésre rágott levelű gyümölcsfák 
alatt, térdig poréban, elcsitul a fölzaklatott lélek. 

A gazdagokról most nem beszélünk, ők pénzük és kedvük sze-
rint vehetek nagypolgári lakást a belvárosban, vagy medencés vil-
lát valami jobb környéken. 

Ismerőseim sora költözött ki a zöldbe, s azt mondják, otthon 
lenni számukra annyi, mintha elutaztak volna valami messzi vi-
dékre; a lüktető, idegrángásos város fényévekre távolodik hirte-
len. Vissza a természetbe, hogy egy klasszikust Rousseau-t idéz-
zünk, bármekkora közhellyé is vált időközben a gondolat, a tö-
rekvés változatlan. 

Persze a pénztárca a panellét meghatározója is. A városban re-
kedteknek, a lakótelepekbe zártaknak csak a vágyakozás maradt. 

Kétnapos közelmúltidéző konferencia Vásárhelyen 

Páneurópai piknik 
Egy 1989-es történelmi jelentőségű eseményre, a páneurópai 
piknikre emlékeznek Hódmezővásárhelyen. A városházán kiállítás 
idézi fel a történteket, ma délelőtt ünnepélyes köszöntővel, dél-
után előadásokkal folytatódik a program. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Az 1989-es, tizenöt-húszezer 
résztvevővel rendezett sopron-
pusztai páneurópai piknikre em-
lékezik a tegnap kezdődött két-
napos konferenciával a vásárhe-
lyi önkormányzat és a Magyar 
Páneurópai Unió. Hétfő délután 
a városháza dísztermében rende-
zett megnyitón Lázár fános pol-
gármester, országgyűlési képvi-
selő kiemelte: az 1989. augusz-
tus 19-i, az MDF és Habsburg 
Ottó által kezdeményezett pik-
nik az első határnyitás volt az 
osztrák-magyar határon, melyet 
az akkori magyar kormány októ-
berben, Gorbacsov jóváhagyásá-
val hivatalosan is megismételt, 
amikor átvágták a vasfüggönyt. 
A konferencián Hans-Friedrich 
Freiherr von Solemacher, a 
Hanns Seidel Alapítvány ma-
gyarországi, horvátországi és 
szlovákiai képviselője a saját, ba-
jor szemszögéből idézte fel az 
egységes Európa felépítését egé-
szen a háború végétől, míg Beth-
len István, a Magyar Páneurópai 
Unió elnöke a páneurópai gon-
dolat jelentőségét és hatását tag-
lalta. 

Ahogy a díszterem előtt meg-
nyitott kiállításon is elolvasható, 
az 1989. augusztus 19-én Sop-

ronpusztán rendezett páneuró-
pai piknik célja az volt, hogy a 
magyarországi nyugatnémet 
nagykövetségen menedékjogot 
kért, s hazájukba visszatérni 
nem kívánó keletnémetek szaba-
don távozhassanak Ausztriába. 
Ám egy csoportjuk nem várta 
meg az államhatár megnyitását, 
hanem áttört a határon. Ok a 
túloldalon várták a többieket, 
akik már mindenféle ellenőrzés 
nélkül léphették át a vasfüg-
gönyt. 

Ma délelőtt 11 órától zászlófel-
vonás lesz a Kossuth téren, majd 
Lázár János polgármester, or-
szággyűlési képviselő, Habsburg 
György utazó nagykövet és Tő-
kés László, Királyhágó-melléki 
református püspök mond kö-
szöntőt. A történelmi konferen-
cia délután 2 órától kezdődik a 
városháza dísztermében. A ta-
nácskozáson felszólal egyebek 
között Filep Mária építész és Kár-
páti György - a Páneurópai Pik-
nik '89 Alapítvány társalapítói - , 
Pozsgai Imre egyetemi tanár, Für 
Lajos nyugalmazott honvédelmi 
miniszter, történész. Emellett 
külföldi vendégek is részt vesz-
nek a konferencián, mely este 8 
órától Hegedűs Endre zongora-
művész hangversenyével zárul a 
városházán 

Kevesebb a házasság 
Az elmúlt másfél évtized h a -
sonló időszakaiban soha nem 
kötöttek olyan kevés házasságot 
Csongrád megyében, mint 2004 
első negyedévében. 

Magyarország népessége a nyolc-
vanas évek óta folyamatosan 
csökken, mivel a halálozások szá-
ma meghaladja a születésekét. A 
természetes fogyás mértéke az 
idei év első negyedében Csongrád 
megyében 6,7 ezrelék volt. Ez azt 
jelenti, hogy az ezer lakosra kive-
tített halálozások száma ennyivel 
volt magasabb, mint a születése-
ké - mondta lapunknak Pálfalvi 
Zsoltné, a megyei KSH tájékozta-
tási osztályának vezetője. 

Csongrád megyében az idei év 
első negyedévében 905 gyermek 

látta meg a napvilágot, két száza-
lékkal kevesebb, mint 2003 ele-
jén. Az első negyedévben 1614 
hunytak el, ami háromszázalé-
kos mérséklődést jelent. 

Drasztikus visszaesés tapasz-
talható a házasodási kedvben:az 
első negyedévben mindössze 
210-en esküdtek örök hűséget 
egymásnak. Ez az elmúlt másfél 
évtized hasonló időszakainak 
leggyengébb eredménye, tavaly 
például 17 százalékkal magasabb 
volt ez a szám. Az osztályvezető 
szerint ennek az az oka, hogy 
egyre többen élnek élettársi kap-
csolatban, illetve a korábbi 20-25 
helyett csak 25-30 éves korban 
mondják ki a boldogító igent a 
felek. 

T.G. 


